

## New President, Secretary-Treasurer elected

Following Sid Ryan's election to the presidency of the Ontario Federation of Labour, the Executive Board of the Canadian Union of Public Employees (CUPE) Ontario unanimously elected Fred Hahn as the Division's new President.

"I am honoured by this overwhelming show of support," said Hahn, who served as CUPE Ontario's Secretary-Treasurer since 2006. "This is the next chapter in CUPE Ontario's history and I look forward to working with our incredible members across Ontario in this new role. As president, I want to harness the energy and expertise of our members to build a positive and progressive vision for public services in Ontario."

Hahn joined CUPE in 1990 after deciding to use his degree from the University of Toronto to advocate for children with intellectual disabilities at Community Living Toronto. As a union steward, health and safety activist and local president, Hahn quickly rose through the ranks of CUPE and was elected to the Ontario Executive Board in 1998. Known throughout Ontario as a passionate voice for public services, Hahn also makes labour history as the first openly gay man to lead a major union in Ontario.

The Board also elected Candace Rennick to replace Hahn as Secretary-Treasurer of CUPE Ontario. A labour activist since her teens, Rennick has long been a pioneer within Ontario's labour movement, becoming President of CUPE Local 2280, representing long-term care staff at St. Joseph's at Fleming, a senior's care facility in Peterborough, at the age of 22.

Since their December election, both Brother Hahn and Sister Rennick have kept up the strong pace set for the Division by former President Sid Ryan, committing their energy and attention to the many challenges and opportunities CUPE Ontario and its members will face in the new year.



### INSIDE THE PULSE

THANK YOU, SID, FOR 17 AMAZING YEARS	Page 2	PRIME MINISTER HARPER PADLOCKS PARLIAMENT ...	Page 3
ONTARIO BUDGET 2010—CUPE ONTARIO SENDING A STRONG MESSAGE	Page 3	EQUALITY GAINS NEED TO COME AT BARGAINING TABLE...	Page 4
SHARING OUR SUCCESSES—CUPE LOCAL 109 KINGSTON	Page 4	LOCAL 4400 MEMBERS OPEN HEARTS, WALLETS FOR SCHOOL POOLS	Page 5
JUMP UP GAINS MOMENTUM ACROSS ONTARIO	Page 6	PUTTING THE BRAKES ON THE RACE TO THE BOTTOM	Page 7
ANTI-PRIVATIZATION COMMITTEE ROLLS OUT FOR A BUSY 2010	Page 8	MARK YOUR CALENDARS....	Page 8

## Thank you, Sid, for 17 amazing years!

Seventeen years after becoming CUPE Ontario President, Sid Ryan has moved on to a new challenge.

In late November, Ryan was unanimously acclaimed President of the Ontario Federation of Labour, replacing outgoing President Wayne Samuelson.

Brother Ryan's message of an Ontario labour movement strengthened by labour unity, social solidarity and a reinvigorated economy clearly struck a chord throughout the house of labour, which appears poised to take up his challenge of putting forward new ideas that benefit all Ontarians, not just a privileged Bay Street elite.

In the weeks running up to securing the OFL Presidency, Ryan criss-crossed the province, demonstrating his personal commitment to working men and women, as well as his vision for a strong, unified labour movement.

He walked the picket line with striking Steelworkers in Sudbury and brought solidarity greetings to locked out office workers in the heart of Toronto's financial district, all the while delivering a message of making Ontario work for all Ontarians.

In his letter announcing his departure, Brother Ryan pledged that his departure from CUPE was, "not a farewell by any stretch, but the beginning of a new relationship."



Get up-to-date news affecting you every day at:  
[www.cupe.on.ca](http://www.cupe.on.ca)

## Ontario Budget 2010—CUPE Ontario sending a strong message



As the McGuinty Liberals prepare to bring down a provincial budget in March, CUPE Ontario is getting ready to send a strong message that cuts to public services will harm, not help, Ontario's economy.

The Legislative Assembly's Standing Committee on Finance and Economic Affairs will hold pre-budget hearings in Toronto and five other communities in the last week of January and first week of February. CUPE Ontario and several sector committees will present, both in Toronto and in the various communities where hearings are being held.

The McGuinty Government has spent months floating various 'trial balloons' aimed at preparing the public for a 'deficit-fighting' budget. As budget day looms closer, the calls for cutbacks are expected to reach a fever pitch, both from the government and from their friends in big business and the corporate media. CUPE Ontario, on the other hand, will be presenting an alternative vision for the province that focuses on good jobs as the key to lifting the province out of its economic troubles.

## Prime Minister Harper Padlocks Parliament, Canada takes to streets in protest Jan. 23

With the Canadian economy in crisis and the Afghan detainee torture scandal heating up, Conservative Prime Minister Stephen Harper gave himself a late Christmas present on December 30 and shut down the House of Commons until March.

Canadians are unimpressed with the Prime Minister's unprecedented move to prorogue Parliament twice in as many years, and are making their voices heard in an equally unprecedented fashion.

Canadians Against Proroguing Parliament, a grassroots



group opposed to padlocking the House of Commons, set up a page on the popular social networking site

Facebook. In two short weeks, more than 160,000 Canadians joined up, and rallies were planned in 40 Canadian communities to take place on January 23, two days before Parliament was set to return from its holiday break.

CUPE members also got involved in their home communities to send a loud and clear message to Prime Minister Stephen

Harper that padlocking Parliament in the middle of an economic crisis is a bad idea for Canada and an even worse idea for long-suffering Canadians who need their government working for them.

## Equality gains need to come at bargaining table, Human Rights Conference hears

Unions and equality seeking groups need to start seeking gains at the bargaining table, rather than waiting for social justice.

That was the key message delegates to CUPE Ontario's Human Rights Conference heard in Hamilton earlier this month. More than 150 people representing every region and equality group attended the three-day event.

Delegates from each equality group elected their representatives to the Human Rights Committee, bringing new ideas and new voices to CUPE Ontario's decision-making bodies.

In addition to elections for Pink Triangle, Aboriginal, Workers With Disabilities, Racial Justice, Young Workers and International Solidarity Caucuses, delegates also heard from a variety of specialists about how best to advance equality issues.

Participants also took part in workshops on how to effectively bargain employment equity and how to build support for equality issues, both internally and externally.

Despite the busy agenda, conference participants also managed to find time to socialize, filling up Hamilton's historic Workers Arts and Heritage Centre for an evening of good food and great music courtesy of Lillian Allen, Anne Healy, Brenda MacIntyre and Altimon Amazing.



## Sharing Our Successes—CUPE Local 109-Kingston

When the leadership of CUPE Local 109 in Kingston, representing municipal, public housing and ferry workers, learned their employer was looking to chop \$1.5 million out of nursing home budgets, they didn't get their backs up—they got backup from CUPE Ontario.

Local 109 president John Hale learned about the city's plans while attending the CUPE National Convention in Montreal last fall, and immediately got on the phone with CUPE contacts—researchers, campaigners and education staff—and they all got to work in advance of a fast-looming City Council meeting.

By the time Kingston City Councillors had gotten around to discussing the proposal to cut funding to seniors, CUPE Ontario staff had provided them with a blizzard of facts and figures, demonstrating that cutting back would do little for the city except damage the quality of care for seniors. When the dust had settled, Kingston City Council voted to do more than just maintain existing funding.

Now, the council is listening to the leadership and members of Local 109, hearing their ideas of how to improve care while streamlining operations to ensure residents get the best possible care while the city gets the best value for its money.

"They're actually working with us. We've invited them into our union hall, and seven of the councillors showed up. They heard directly from our people about what was going on in our workplace," said Hale. It's a dialogue Local 109's members and leadership hope continues to improve conditions and care for the people they help every day.

## 'Jump Up' gains momentum across Ontario

### More and more Ontarians are 'Jumping Up' for public child care.

CUPE Ontario's month-long series of free child care concerts recently rolled into a packed house at Peterborough's Market Hall, with Juno Award-nominated Chris McKhool thrilling a packed house of 250 kids and their parents.

The concert series, a joint project of CUPE Ontario, the Ontario Coalition for Better Child Care (OCBCC) and the Ontario Federation of Labour, is a family-friendly, non-partisan event designed to draw attention to the importance of ensuring every child in Ontario has access to quality, publicly-delivered early learning and care.

The successful Peterborough stop was the sixth of seven tour dates featuring free music by Chris McKhool and Quebec-based folk trio Genticorum, along with readings by local children's authors and free child care-themed colouring books and other fun activities for kids.

After kicking off in Ottawa, 'Jump Up' then made stops in Sudbury, Thunder Bay, Windsor and Toronto, before arriving in Peterborough's Market Hall.

In each community, kids and parents had an opportunity to have some fun, but also spent time considering the importance of publicly-delivered early learning and care to their families and communities. Parents were also encouraged to sign petitions demonstrating their support of publicly-funded early learning and care. The petitions were then collected and will be sent to provincial politicians once the concerts have concluded.

Kids also had a chance to get acquainted with Amanda and Jemal, the heroes of 'The Day We Saved Chic-o-Pee Child Care,' which is the title of the free colouring book developed by award-winning artist Tony Biddle, from a story created by children at a Toronto child care facility.

'Jump Up' will make its final tour stop in Kingston in February.



## Local 4400 members open hearts, wallets for school pools

CUPE Local 4400, which represents 11,000 employees of the Toronto District School Board, made a major financial donation to help keep Toronto school pools open.

At a press conference January 12, Local 4400 President John Weatherup, presented a cheque for \$100,000.00 to Bruce Davis, Chair of the Toronto District School Board.

"We believe that this contribution will put the fundraising over the top and will keep Toronto school pools open for another year," said Weatherup.

"The threat to close our school pools has become a symbol of unthinkable cutbacks to public education. These pools are so important to so many communities. It's not just students. People of all ages use the pools. The range of pool programs is incredible. There are pool programs for seniors, separate swim classes for Muslim girls, physiotherapy, and many more."

"We're happy to be doing this. Our members and their children and their neighbours use these pools. But let me be clear about one thing - these pools need permanent funding from the provincial government. The funding formula for education is under review this year and it must be fixed."



## Putting the Brakes on the Race to the Bottom



**Ontarians:**  
Make your voice heard.  
Put the brakes on Bill 175.

CUPE Ontario and the Council of Canadians are calling on all Ontarians to put the brakes on the race to the bottom, teaming up to warn Ontarians about so-called 'labour mobility' legislation the McGuinty Liberals are rushing through Queen's Park.

Just before Christmas, the Council and CUPE Ontario joined forces to warn Ontarians about Bill 175, the first of several pieces of legislation the Liberals rushed through Queen's Park.

This and other bills expected to come before the Legislature are part of the government's recent secret trade deals with Quebec and other provinces that are designed to 'harmonize' trade and labour mobility between the provinces.

That means governments are pushing down training and certification standards that protect workers and the public, forcing workers who live here to compete with workers in other provinces that may have lower training standards than Ontario does.

In effect, the McGuinty Liberals and other provinces are in a 'race to the bottom,' pushing standards down to the lowest common denominator.

In addition to making submissions at a short public hearing, CUPE Ontario and the Council have also taken to the airwaves, running radio advertisements across Ontario to warn the people about the impact Bill 175 and other bills expected to come before the legislature could have here.

Get up-to-date news affecting you every day at:  
[www.cupe.on.ca](http://www.cupe.on.ca)

## Anti-Privatization Committee rolls out for a busy 2010

CUPE Ontario's Anti-Privatization Committee is getting ready for a busy 2010.

In November, committee members representing all sectors began finalizing terms of reference for the committee, as well as shaping an agenda for the committee to move forward in the New Year.

Going forward, the committee will serve as a resource for information on contracting out and privatization for all CUPE Ontario locals, as well as sharing information on all forms of privatization taking place within Ontario and specifically within each sector.

The committee expects to begin issuing a regular newsletter, as well as developing a list serve and website to better connect both committee members and the broader membership to raise awareness of privatization initiatives taking place across the province.

As CUPE Ontario moves into the New Year, the committee expects to meet four times every year, with meetings scheduled to coincide with joint jurisdictional meetings.

### *MARK YOUR CALENDARS...*

Feb 9 – 14:	CUPE Ontario Spring School	Toronto Sheraton Centre
Feb 18 – 21:	Ouwcc Conference	Crowne Plaza, Ottawa
March 4 – 7:	SSWCC Conference	Caesars Windsor
March 23 – 24:	Library Workers Conference	Westin Ottawa
March 24 – 27:	OMECC Conference	Westin Ottawa
April 13 – 17:	OSBCC Conference	Crowne Plaza, Ottawa

## Élection d'un nouveau président et d'une nouvelle secrétaire-trésorière

À la suite de l'élection de Sid Ryan à la présidence de la Fédération du travail de l'Ontario, le Conseil exécutif de la Division de l'Ontario du Syndicat canadien de la fonction publique (SCFP) s'est prononcé unanimement en faveur de l'élection de Fred Hahn à la présidence de la division.

«Je suis honoré de cette extraordinaire manifestation de soutien, a déclaré M. Hahn qui agissait à titre de secrétaire-trésorier du SCFP-Ontario depuis 2006. Il s'agit d'un nouveau chapitre de l'histoire du SCFP-Ontario et c'est avec grand plaisir que je me prépare à exercer mes nouvelles fonctions avec nos extraordinaires membres de partout en Ontario. Comme président, je veux canaliser l'énergie et l'expertise de nos membres de façon à élaborer une vision positive et progressiste des services publics en Ontario.»



M. Hahn a joint les rangs du SCFP en 1990, alors qu'il a décidé de mettre son diplôme de l'Université de Toronto au service de la cause des enfants ayant un handicap intellectuel à l'Agence pour l'intégration communautaire de Toronto. Comme délégué syndical, militant de la santé et sécurité et président de sa section locale, Fred Hahn s'est rapidement imposé dans les rangs du SCFP et a été élu au Conseil exécutif de l'Ontario en 1998. Connu dans l'ensemble de l'Ontario comme un défenseur passionné des services publics, Fred Hahn contribue aussi à faire l'histoire en devenant le premier homme ouvertement gai à diriger un syndicat ontarien majeur.

Le conseil a aussi élu Candace Rennick en remplacement de Fred Hahn au poste de secrétaire-trésorier du SCFP-Ontario. Militante syndicale depuis son adolescence, Mme. Rennick est une pionnière de longue date au sein du mouvement syndical ontarien. Elle a en effet été élue à la présidence de la section locale 2280 du SCFP qui représente le personnel des soins de longue durée de St. Joseph's at Fleming, un établissement pour personnes âgées de Peterborough, à l'âge de 22 ans seulement.



Depuis leur élection en décembre, le confrère Fred Hahn et la consœur Candace Rennick maintiennent le rythme effréné établi par l'ancien président Sid Ryan, consacrant toute leur attention et leur énergie aux nombreux défis et opportunités auxquels le SCFP-Ontario et ses membres seront confrontés au cours de l'année qui commence.

### Dans cette édition du Baromètre

MERCI SID POUR 17 ANNÉES FORMIDABLES

Page 2

BUDGET 2010—LE SCFP-ONTARIO ENVOIE UN MESSAGE CLAIR

Page 3

LA CAMPAGNE POUR LES SERVICES DE GARDE SUR UN ÉLAN EN ONTARIO

Page 6

METTRE UN FREIN AU NIVELLEMENT PAR LE BAS

Page 7

DES GAINS EN MATIÈRE D'ÉGALITÉ DOIVENT ÊTRE FAITS À LA TABLE

Page 4

PARTAGER NOS SUCCÈS—SECTION LOCALE 109 DE KINGSTON

Page 5

À INSCRIRE À VOTRE CALENDRIER....

Page 8

## Merci Sid pour 17 années formidables !

Après avoir passé 17 ans à la présidence du SFCP-Ontario, Sid Ryan a décidé de relever de nouveaux défis.

À la fin novembre, M. Ryan a été élu à l'unanimité à la présidence de la Fédération du travail de l'Ontario, en remplacement du président sortant, Wayne Samuelson.

Le message du confrère Ryan portant sur un mouvement syndical ontarien renforcé par l'unité syndicale, la solidarité sociale et une économie revivifiée a semblé faire vibrer la corde sensible du moment syndical qui semble disposé à relever le défi de lancer de nouvelles idées destinées à profiter à l'ensemble des Ontariens et non seulement à l'élite privilégiée de Bay Street.

Au cours des semaines précédant son entrée en fonction à la FTO, Sid Ryan a sillonné la province, réaffirmant son engagement personnel envers les travailleuses et les travailleurs et sa vision d'un mouvement syndical fort et uni.

Il a été sur le piquet de grève avec les Travailleurs de l'acier à Sudbury et a livré un message de solidarité aux travailleurs de bureau en lock-out au cœur du quartier des finances de Toronto, tout en réitérant son message en faveur d'un Ontario qui fonctionne pour tous les Ontariens.

Dans la lettre annonçant son départ, le confrère Ryan a promis que le fait de quitter le SFCP ne constituait pas un adieu, mais plutôt le début d'une nouvelle relation.



## Budget 2010 de l'Ontario, le SCFP-Ontario envoie un message clair



Alors que les libéraux de Dalton McGuinty s'apprêtent à déposer un budget provincial en mars, le SCFP se prépare de son côté à livrer clairement et avec force le message selon lequel loin de lui venir en aide, des compressions dans les services publics nuiront à l'économie ontarienne.

Le Comité permanent de l'Assemblée législative sur les finances et les affaires économiques tiendra des audiences pré-budgétaires à Toronto et dans 5 autres collectivités au cours de la dernière semaine de janvier et de la première de février. Le SCFP-Ontario et plusieurs comités sectoriels feront des représentations, tant à Toronto que dans les autres villes où des audiences auront lieu.

Le gouvernement McGuinty a passé des mois à envoyer des ballons d'essai destinés à préparer le public à un budget de lutte au déficit. Alors que le jour du dépôt approche, nous nous attendons à ce que les appels aux compressions provenant du gouvernement, de ses amis de la grande entreprise et des grands médias atteignent un sommet. Le SCFP-Ontario quant à lui présentera sa vision alternative de la province, une vision centrée sur les bons emplois comme clé de la sortie de crise pour la province.

## Prorogation du Parlement par le premier ministre Harper, le Canada dans la rue pour manifester le 23 janvier

Le 30 décembre, alors que l'économie canadienne est en crise et que le scandale des détenus afghans torturés refuse de disparaître, le premier ministre conservateur, Stephen Harper, s'est donné un dernier cadeau de Noël en fermant la Chambre des Communes jusqu'en mars.

Les Canadiens sont peu convaincus par cette manœuvre sans précédent du premier ministre, la prorogation du Parlement deux fois en autant d'années et c'est pourquoi ils veulent faire entendre leur voix d'une façon qui elle aussi a peu de précédents.

Les Canadiens contre la prorogation du Parlement, un groupe de la base qui s'oppose au verrouillage du Parlement a créé une page sur le site du populaire

réseau social Facebook. En 2 semaines à peine, plus de 160 000 Canadiens s'y sont inscrits et des manifestations devant avoir lieu dans 40 villes canadiennes sont maintenant prévues pour le 23

janvier, soit deux jours avant la date à laquelle le Parlement devait reprendre ses travaux après la pause des Fêtes.

Des membres du SCFP se sont aussi engagés dans leur collectivité afin de faire parvenir au premier ministre Harper un message clair à l'effet que la fermeture du Parlement en pleine crise

économique est une mauvaise chose pour le Canada et une chose encore plus mauvaise pour les Canadiens de plus en plus démunis qui ont besoin que leur gouvernement agisse en leur nom.



## Des gains en matière d'égalité doivent être faits à la table de négociation, message entendu à la Conférence des droits de la personne

Les syndicats et les groupes en recherche d'égalité doivent commencer à faire des gains à la table de négociation et cesser d'attendre la justice sociale.

Ce le principal message livré par les délégués à la Conférence des droits de la personne du SCFP-Ontario qui a eu lieu à Hamilton plus tôt au cours du mois. Plus de 150 personnes de toutes les régions et de tous les groupes en recherche d'égalité ont participé à cette rencontre de 3 jours.



Les délégués de chacun des groupes en recherche d'égalité ont élu leurs représentants au Comité des droits de la personne, apportant ainsi de nouvelles idées et de nouvelles voix au sein des instances décisionnelles du SCFP-Ontario.

En plus des comités du Triangle rose, des Autochtones, des Travailleurs ayant un handicap, de la Justice raciale, des Jeunes travailleurs et de la Solidarité internationale, les délégués ont aussi entendu des présentations faites par de nombreux spécialistes sur les meilleures façons de faire progresser les enjeux d'égalité.

Les délégués ont aussi participé à des ateliers portant sur la façon de négocier efficacement l'équité en emploi et de susciter le soutien à la cause de l'égalité, tant à l'interne qu'à l'externe.

Malgré un ordre du jour très chargé, les participants à la conférence ont tout de même trouvé le temps d'échanger. Ils ont rempli l'historique Workers Arts and Heritage Centre, le temps d'une bonne bouffe et d'une soirée de bonne musique, gracieuseté de Lillian Allen, Anne Healy, Brenda MacIntyre et Altimon Amazing.

## Partager nos succès—Section locale 109 du SCFP à Kingston

Lorsque les dirigeants de la section locale 109 de Kingston qui représente les travailleurs municipaux, du logement social et des traversiers ont appris que leur employeur avait l'intention de couper 1,5 million dans le budget des foyers de soins, ils n'ont pas baissé les bras, ils ont plutôt demandé un coup de main au SCFP-Ontario.

Le président de la section locale 109, John Hale, a entendu parler du projet de la ville alors qu'il participait au Congrès national du SCFP de l'automne dernier à Montréal. Il a immédiatement communiqué avec ses contacts du SCFP - chercheurs, responsables de campagnes et personnel de l'éducation – et tous se sont mis au travail en prévision de la réunion du Conseil municipal qui approchait à grands pas.

Avant même que les conseillers de Kingston aient pu se réunir pour discuter de la proposition de compression dans les services aux aînés, le personnel du SCFP-Ontario leur avait déjà fait parvenir un déluge de faits et de chiffres démontrant clairement que les compressions n'apporteraient rien à la ville, sinon une détérioration de la qualité des soins offerts aux aînés. Le temps que la poussière retombe et le conseil municipal se prononçait par vote, non pas pour le maintien du financement existant, mais pour son amélioration.

Maintenant, le conseil écoute les dirigeants de la section locale 109, il écoute leurs idées sur les façons d'améliorer les soins tout en rationalisant les opérations de façon à assurer que les résidents profitent des meilleurs soins possibles et que la ville en ait pour son argent.

« La ville travaille avec nous. Nous avons invité les conseillers au bureau de notre syndicat et 7 ont accepté l'invitation. Ils ont ainsi pu entendre de la bouche de nos membres comment les choses se passent sur nos lieux de travail, a déclaré M. Hale. C'est un dialogue, les membres et les dirigeants de la section locale 109 espèrent ainsi être en mesure de continuer à améliorer les conditions et la qualité prodigués aux personnes qu'ils aident sur une base quotidienne. »

## La campagne pour les services de garde sur un bel élan partout

**De plus en plus d'Ontariens prennent part aux événements de la campagne en faveur des services de garde.**

La série de concerts gratuits pour la promotion des services de garde présentée par le SCFP-Ontario pendant un mois a fait étape à Peterborough dans un Market Hall rempli à pleine capacité, alors que l'artiste en nomination pour un prix Juno, Chris McKhool, a réjoui 250 enfants et parents.

La série de spectacles, un projet conjoint du SCFP-Ontario, de la Coalition ontarienne pour de meilleurs services de garde d'enfants (OCBCC) et de la Fédération du travail de l'Ontario, a été conçue comme un événement familial et non-partisan destiné à attirer l'attention sur l'importance d'assurer que tous les enfants ontariens puissent avoir accès à des services de garde et d'apprentissage de qualité et publics.

L'étape réussie de Peterborough était le sixième d'une série de 7 spectacles proposant des concerts gratuits de Chris McKhool et du trio folk québécois, Genticorum, accompagnés de séances de lecture de jeunes auteurs, de distributions de livres à colorier gratuits et d'autres activités destinées à amuser les enfants. Après son lancement à Ottawa, la tournée s'est arrêtée à Sudbury, Thunder Bay, Windsor, Toronto, et enfin au Market Hall de Peterborough. Dans toutes les collectivités, les enfants et les parents avaient bien entendu l'occasion d'avoir du plaisir, mais aussi de consacrer un peu de temps à une réflexion sur l'importance, pour les familles et les collectivités, de services de garde et d'apprentissage assurés par le public. Les parents étaient aussi encouragés à signer une pétition et ainsi faire part de leur soutien à des services de garde financés par le public. À la fin de la série de spectacles, les pétitions seront envoyées aux élus provinciaux. Les enfants ont aussi eu l'occasion de faire la connaissance de Amanda et Jemal, les héros de « Le jour où nous avons sauvé la garderie Chic-o-Pee », un livre à colorier distribué gratuitement. Il s'agit d'une oeuvre de l'artiste primé Tony Biddle, réalisée à partir d'une histoire imaginée par des enfants d'une garderie de Toronto. Les concerts Jump Up' feront leur dernière escale à Kingston en février.



## Les membres de la section locale 4400 ouvrent leur cœur et leur portefeuille pour les piscines des écoles

La section locale 4400 du SCFP, qui représente environ 11 000 employés du Conseil scolaire du district de Toronto, a effectué un don important afin d'aider à garder les piscines scolaires ouvertes.

À l'occasion d'une conférence de presse tenue le 12 janvier, le président de la section locale 4400, John Weatherup, a remis un chèque de 100 000 \$ au président du Conseil scolaire du district de Toronto, M. Bruce Davis.

«Nous croyons que cette contribution permettra à la collecte de fonds de dépasser son objectif, permettant ainsi aux piscines des écoles de Toronto de demeurer ouvertes une autre année», a déclaré M. Weatherup.

«La menace de fermeture de nos piscines scolaires est devenue un symbole des compressions impensables imposées à l'éducation publique. Ces piscines sont immensément importantes non seulement pour les élèves, mais aussi pour les membres de nombreuses communautés. Des gens de tous les âges utilisent les piscines. L'éventail des programmes de natation est impressionnant : il y a des programmes pour les personnes âgées, des cours séparés pour les filles musulmanes, des classes de physiothérapie, etc.»

«Nous sommes heureux de faire cela, a-t-il ajouté. Nos membres, leurs enfants et leurs voisins utilisent les piscines. Mais une chose est sûre : ces installations doivent bénéficier d'un financement permanent du gouvernement provincial. La formule de financement de l'éducation fera l'objet d'un examen cette année et ces problèmes doivent se régler.»



## Mettre un frein au nivellement par le bas



Le SCFP-Ontario et le Conseil des Canadiens demandent à tous les Ontariens de mettre un frein au nivellement par le bas et font équipe pour mettre les Ontariens en garde contre la soi-disant Loi sur la mobilité de la main-d'œuvre que les libéraux de Dalton McGuinty tentent de faire passer en quatrième vitesse à Queen's Park.

Juste avant Noël, le Conseil et le SCFP-Ontario ont uni leurs forces pour mettre les Ontariens en garde contre le projet de loi 175, le premier de nombreux projets de loi que les libéraux tentent d'imposer à Queen's Park.

Ce projet de loi et d'autres qui sont attendus à l'Assemblée législative sont liés aux ententes commerciales secrètes signées avec le Québec et d'autres provinces et destinées à harmoniser les commerce et la mobilité de la main-d'œuvre entre les provinces.

Ces ententes font en sorte que les gouvernements nivellent par le bas les normes en matière de formation et d'accréditation, normes conçues pour protéger les travailleurs et le public. Les travailleurs vivant ici sont ainsi forcés d'entrer en concurrence avec les travailleurs d'autres provinces où les normes en matière de formation peuvent être moins contraignantes qu'en Ontario.

Dans les faits, les libéraux de Dalton McGuinty et les élus des autres provinces sont engagés dans une course vers le bas pour réduire les normes existantes à leur plus petit dénominateur commun.

En plus d'avoir présenté un mémoire dans le cadre de très courtes audiences publiques, le SCFP-Ontario et le Conseil ont aussi présenté des publicités sur les ondes de l'ensemble de l'Ontario afin d'informer les gens des impacts que projet de loi 175 et les autres projets de loi attendus pourraient avoir dans notre province.

Obtenez les dernières nouvelles sur ce qui vous touche tous les jours à:

[www.cupe.on.ca](http://www.cupe.on.ca)

## Le Comité de lutte à la privatisation se prépare à une année 2010 occupée

Le Comité de lutte à la privatisation du SCFP-Ontario se prépare à une année 2010 des plus occupée.

En novembre, des membres du comité représentant tous les secteurs ont commencé à finaliser le mandat du comité et à rédiger un ordre du jour des activités du comité pour la nouvelle année.

Pour la suite des choses, le comité servira de source d'information sur la sous-traitance et la privatisation pour toutes les sections locales du SCFP-Ontario et partagera son information sur toutes les formes de privatisation qui ont cours en Ontario et plus spécifiquement dans chacun des secteurs.

Le comité doit commencer la publication régulière d'un bulletin d'information et mettre sur pied un serveur de ligne et un site Web qui lui permettront d'optimiser les communications, tant avec les membres du comité que les membres du syndicat et d'améliorer la sensibilisation face aux nombreuses initiatives de privatisation lancées dans l'ensemble de l'Ontario.

Alors que le SCFP-Ontario entreprend la nouvelle année, le comité prévoit se réunir 4 fois par année et entend faire coïncider ces rencontres avec les réunions mixtes de juridictions.

### *À INSCRIRE À VOTRE CALENDRIER*

9 au 14 février :	École du printemps du SCFP-Ontario	Centre Sheraton de Toronto
18 au 21 février :	Conférence du CCTUO	Crowne Plaza, Ottawa
4 au 7 mars :	Conférence du CCTSS	Caesars Windsor
23 et 24 mars:	Conférence des travailleurs des bibliothèques	Westin Ottawa
24 au 27 mars :	Conférence du CCTMO	Westin Ottawa
13 au 17 avril :	Conférence du CCCSO	Crowne Plaza, Ottawa

Obtenez les dernières nouvelles sur ce qui vous touche tous les jours à:

[www.cupe.on.ca](http://www.cupe.on.ca)